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Kaupunginvaltuusto 
 
Aika 21.10.2024 klo 18:00 - 19:05 
 
Paikka Valtuustosali 
 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 80 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 5 
§ 81 Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 6 
§ 82 Esityslistan hyväksyminen 7 
§ 83 Turun kaupunkiseudun MAL-sopimus 2024-2035 8 
§ 84 Yritystonttien hinnoittelu Kantokankaan ja Karukkokadun 

asemakaavan kortteleissa 1176, 1177 ja 1179 
11 

§ 85 Hallintosäännön muuttaminen 13 
§ 86 Valtuutettu Helinä Aaltosen ym. valtuutettujen aloite 

välimuotoisen eli yhteisöllisen asumisen toteuttamisesta 
Raisioon 

15 

§ 87 Valtuutettu Vesa Parantaisen ym. valtuutettujen aloite Raision 
50-vuotisjuhlavuoden kuva- ja tarinahaasteesta 

22 

§ 88 Valtuutettu Ari Korhosen ym. valtuutettujen aloite koulujen 
alkamisajan myöhentämisestä 

25 

§ 89 Valtuutettu Ari Korhosen ym. valtuutettujen aloite yhteisen 
varautumissuunnittelijan palkkaamisesta läntisille kunnille 

26 

§ 90 Valtuutettu Niko Toivosen ym. valtuutettujen aloite esityslistojen 
julkaisemisesta 

27 

§ 91 Valtuutettu Eveliina Tyyskäsen ym. valtuutettujen aloite 
asunnottomuutta vastaan taistelemisesta 

29 

§ 92 Valtuutettu Janne Ason ym. valtuutettujen aloite 
kevyenliikenteen turvallisuudesta Hahdenniemeen 

31 

§ 93 Valtuutettu Janne Ason ym. valtuutettujen aloite Upalingontien 
liikenneturvallisuuden parantamisesta 

33 

§ 94 Valtuutettu Janne Ason ym. valtuutettujen aloite maankäytön 
tarkastelun käynnistämisestä Raisiontien varrella 

34 

§ 95 Valtuutettu Aleksi Suron ym. valtuutettujen aloite 
nuorisoyhdistysten avustusohjeiden uudistamisesta 

35 

§ 96 Varavaltuutettu Tuija Ason ym. valtuutettujen aloite 
eläinperäisten tuotteiden puolittamisesta kaupungin 
ruokahankinnoissa 

37 

§ 97 Valtuutettu Heikki Suomisen ym. valtuutettujen aloite Kerttulan 
liikuntakeskuksen suojatien turvallisuuden parantamisesta 

39 

§ 98 Valtuutettu Evert Grönblomin ym. valtuutettujen aloite 
oppilaiden mahdollisuudesta valita itse kouluruokansa 

40 
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Kaupunginvaltuusto 
 
Osallistujat 
 
 Nimi Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Laulumaa Janne puheenjohtaja  
 Suominen Heikki 2. varapuheenjohtaja  
 Suominen Jani 3. varapuheenjohtaja  
 Aaltonen Helinä jäsen  
 Aso Janne jäsen  
 Efe Pirita jäsen  
 Grönblom Evert jäsen  
 Heiskari Jyrki jäsen  
 Jormanainen Juha jäsen  
 Kangasoja Mikko jäsen  
 Kivijärvi Anneli jäsen  
 Koivisto Mika jäsen  
 Korhonen Ari jäsen  
 Kosonen Kimmo jäsen  
 Lehto-Laurila Hannele jäsen  
 Lehtonen Aarre jäsen  
 Lindqvist Emma jäsen  
 Mero Jonna jäsen  
 Moislahti Jonni jäsen  
 Mylly Ella jäsen  
 Ollila Annika jäsen  
 Parantainen Vesa jäsen  
 Parkko Tanja jäsen  
 Pulkkinen Jari jäsen  
 Rantala Jukka jäsen  
 Rintee Saila jäsen  
 Rosama Jarmo jäsen  
 Salonen Jari jäsen  
 Savola Eeva jäsen  
 Soiniitty Tapio jäsen  
 Suro Aleksi jäsen  
 Tammelin Mikko jäsen  
 Toivonen Niko jäsen  
 Tyyskänen Eveliina jäsen  
 Våg Hans jäsen  
 Äikäs Niina jäsen  
 Aso Tuija varajäsen  
 Hellstén Juha varajäsen  
 Reipas Sanni varajäsen  
 Hurmerinta Teija varajäsen  
 Kujala Pasi varajäsen  
 Valkeejärvi Terhi varajäsen  
 Nisunen Jasmin varajäsen  
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Poissa Seikola Harri 
 Dahlgren Niko 
 Haavisto Erkki 
 Laine Heikki 
 Leinonen Ari 
 Maunula Markus 
 Vuorinen Elisa 
 
Muu Rantanen Satu kh:n edustaja  
 Kuorilehto Leia nuorisovaltuuston edustaja  
 Vainio Eero kaupunginjohtaja  
 Mattila Samu kaupunkikehitysjohtaja  
 Nygrén Patrik talousjohtaja  
 Oja Timo tekninen johtaja  
 Nummila Ilari IT-suunnittelija  
 Posio Suvi pöytäkirjanpitäjä  
 
 
 
Allekirjoitukset 
 
 Janne Laulumaa Suvi Posio 
 puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 
Käsitellyt asiat 80 - 98 §:t 
 
Pöytäkirjan tarkastus  
 
 Annika Ollila Jari Pulkkinen 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 
 

Pöytäkirja pidetään yleisesti nähtävänä kaupungin verkkosivuilla alkaen 
25.10.2024  
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Kaupunginvaltuusto § 80 21.10.2024 
 
 

 

 
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 80    
      
 
Päätösehdotus Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 81 21.10.2024 
 
 

 

 
Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 81    
      
 
Päätösehdotus Tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Annika Ollila ja Jari 

Pulkkinen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 82 21.10.2024 
 
 

 

 
Esityslistan hyväksyminen 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 82    
      
 
Päätösehdotus Asiat käsitellään laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 307 07.10.2024 
Kaupunginvaltuusto § 83 21.10.2024 
 
 

 

 
Turun kaupunkiseudun MAL-sopimus 2024-2035 
 
Kaupunginhallitus 07.10.2024 § 307  
  
 Valmistelija: kaupunginjohtaja Eero Vainio, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 

 
Turun MAL-kaupunkiseudulle on valmisteltu maankäytön, asumisen ja 
liikenteen sopimus vuosille 2024–2035. Neuvottelutulos valmisteluun 
osallistuneiden osapuolten kesken saavutettiin 23.9.2024 ja päätettiin 
lähettää sopimuksen osapuolille hyväksyttäväksi. 
 
Sopimuksella edistetään Petteri Orpon hallitusohjelman tavoitteiden ja 
toimenpiteiden, valtakunnallisten alueidenkäyttötavoitteiden ja kansallisten 
ilmasto- ja energiatavoitteiden toteutumista Turun MAL-kaupunkiseudulla 
sekä seudun kuntien yhteisesti hyväksytyn rakennemallin 2035 
toteuttamista. Sopimus on jatkoa Turun kaupunkiseudun kuntien ja valtion 
väliselle MAL-sopimukselle 2020–2031. 
 
Maankäytön, asumisen ja liikenteen sopimus perustuu Turun MAL-
kaupunkiseudun 13 kunnan ja valtion yhteiseen tahtotilaan seudun 
kehittämisestä. Sopimuksessa vahvistetaan kuntien keskinäistä yhteistyötä 
ja suunnitteluyhteistyön jatkuvuutta. Sopimus edesauttaa kumppanuutta 
seudun kuntien ja valtion välillä sekä vahvistaa osapuolten yhteistä 
sitoutumista seudun kehittämistä koskeviin tavoitteisiin ja niiden 
edellyttämiin toimenpiteisiin. Sopimuksen tarkoitus on varautua 
pitkäjänteiseen kehitykseen. 
 
Sopimuksen toimenpiteet luovat edellytyksiä seudullisesti tarvetta 
vastaavalle monipuoliselle asuntotonttitarjonnalle ja asuntotuotannolle 
sekä liikennejärjestelmän ja -investointien ja maankäytön paremmalle 
yhteensovittamiselle. Tavoitteena on edistää kestävää kasvua kehittämällä 
valtion ja kuntien yhteistyönä kestävää yhdyskuntarakennetta ja 
liikennejärjestelmää ilmastonmuutoksen hillitsemiseksi, elinkeinoelämän 
elinvoimaisuutta, liikenneturvallisuutta, liikennejärjestelmän digitalisaatiota 
sekä tarpeita vastaavaa asuntokaavoitusta ja -tuotantoa. Tavoitteena on 
lisäksi torjua segregaatiota ja asunnottomuutta sekä edistää asuinalueiden 
monimuotoisuutta ja alueiden asuntokannan monipuolisuutta.   
 
Sopimuksessa on kuvattu Turun MAL-kaupunkiseudun tavoitetilat vuodelle 
2035, kehityspolut ja tarvittavat kuntien keskinäistä sekä kuntien ja valtion 
yhteistyötä edellyttävät toimenpiteet vuosille 2024–2027 tavoitteisiin 
pääsemiseksi. Lisäksi sopimus sisältää seudun kuntien priorisoidut 
näkemykset raide- ja tieyhteyksien kehittämishankkeista vuoden 2027 
jälkeiselle ajalle huomioitavaksi valtakunnallisen liikennejärjestelmän 
kehittämisessä. Sopimus päivitetään neljän vuoden välein. 
 
Varsinaisia toimenpiteitä sopimus sisältää yhteensä 49 kappaletta 
jaoteltuna seuraaviin neljään teemaan: 
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Kaupunginhallitus § 307 07.10.2024 
Kaupunginvaltuusto § 83 21.10.2024 
 
 

 

- Seudullisen suunnittelun ja tietopohjan kehittäminen 
- Kestävä ja vähäpäästöinen yhdyskuntarakenne ja liikennejärjestelmä 
- Asuminen ja elinympäristön laatu 
- Seudun elinvoimaisuus 
 
Toimenpiteet muodostavat laajan ja monipuolisen kokonaisuuden 
tavoitteiden toteuttamiseksi. Näiden toimenpiteiden etenemistä seurataan 
valtion ja kuntien muodostamassa yhteisessä seurantaryhmässä vuosittain 
laadittavalla seurantaraportilla.  
 
Sopimuksessa on Turun MAL-kaupunkiseudun kannalta merkittäviä 
taloudellisia kokonaisuuksia. Sopimukseen on kytketty tällä kaudella 
aiemmasta poiketen valtakunnallisesti merkittäviä tieverkon 
kehittämishankkeita. Valtio rahoittaa E18 Turun kehätien kehittämistä 
Raision keskustassa sekä MAL-rahoituksella (45 M€) että osana muuta 
hallitusohjelman investointiohjelmaa. Lisäksi valtio rahoittaa maantien 180 
kehittämistä välillä Kurkela–Kuusisto MAL-rahoituksella (12 M€) ja osana 
muuta hallitusohjelman investointiohjelmaa. 
 
Sopimuksella Turun satamaa kehitetään toteuttamalla uusi henkilöraide 
valtion ja Turun kaupungin yhteishankkeena. Valtion osuus hankkeesta on 
enintään 11 miljoonaa euroa. Valtio osallistuu myös loppuihin raitiotien 
suunnittelukustannuksiin sekä joukkoliikennekäytävän toteuttamista 
edistäviin rakennuskustannuksiin.  
 
Mikäli raitiotieavustukseen soveltuvia kohteita ei ole määritelty vuoden 
2025 loppuun mennessä, kohdistetaan rahoitus (enintään 10 miljoonaa 
euroa) valtion väyläverkon pieniin yhteisrahoitteisiin parantamishankkeisiin 
Turun MAL-kaupunkiseudulla.  
 
Lisäksi Turun kaupunki ja valtio edistävät yhteistyössä Itäharjun ja 
Kupittaan yhdistävän Kupittaan kärjen joukkoliikenneyhteyden 
toteuttamista. Valtion osuus hankkeesta on enintään 10 miljoonaa euroa.  
 
Julkisen henkilöliikenteen palveluita valtio avustaa 6,87 miljoonalla eurolla, 
ja kunnat toteuttavat sopimuksessa esitettyjä joukkoliikenteen 
kehittämistoimenpiteitä, mm. runkobussilinjaston ensimmäinen vaihe.  
 
Erona aikaisempiin MAL-sopimuskausiin sopimukseen ei sisälly valtion 
tukeman Ara-asuntotuotannon minimiosuutta seutujen 
asuntorakentamisesta. MAL-kaupunkiseudun kuntien tavoitteena on 
mahdollistaa vuosina 2024–2027 yhteensä noin 14 000 asunnon 
rakentaminen suhdannetilanne huomioiden. 
 
Kauden 2024–2027 aikana kunnat tulevat päivittämään Turun 
kaupunkiseudun rakennemallin uudeksi kaupunkiseutusuunnitelmaksi.  
 
Valtio ja kunnat sitoutuvat tällä sopimuksella toteuttamaan ja edistämään 
näitä toimenpiteitä. Sopimus tulee voimaan, kun se on kaikkien osapuolten 
osalta hyväksytty ja allekirjoitettu. 
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Kaupunginhallitus § 307 07.10.2024 
Kaupunginvaltuusto § 83 21.10.2024 
 
 

 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy 

liitteenä olevan, valtion ja Turun kaupunkiseudun kuntien välisen Turun 
kaupunkiseudun MAL-sopimuksen 2024 - 2035. 
 
Kaupunginvaltuusto oikeuttaa kaupunginjohtajan allekirjoittamaan 
sopimuksen sekä tarvittaessa hyväksymään siihen vähäisiä muutoksia. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 83    
1257/00.04.00/2023    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy 

liitteenä olevan, valtion ja Turun kaupunkiseudun kuntien välisen Turun 
kaupunkiseudun MAL-sopimuksen 2024 - 2035. 
 
Kaupunginvaltuusto oikeuttaa kaupunginjohtajan allekirjoittamaan 
sopimuksen sekä tarvittaessa hyväksymään siihen vähäisiä muutoksia. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Liitteet 

1 Turun kaupunkiseudun MAL-sopimus 2024-2035 
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Kaupunginhallitus § 309 07.10.2024 
Kaupunginvaltuusto § 84 21.10.2024 
 
 

 

 
Yritystonttien hinnoittelu Kantokankaan ja Karukkokadun asemakaavan kortteleissa 1176, 
1177 ja 1179 
 
Kaupunginhallitus 07.10.2024 § 309  
  
 Valmistelija: kaupunkikehitysjohtaja Samu Mattila, maankäyttöjohtaja 

Joonas Kärkkäinen, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Kantokankaan asemakaava (akm 11-17) on tullut voimaan 1.2.2018. 
Alueella myös Karukkokadun asemakaava (akm 11-20) on tullut voimaan 
6.8.2024. Kantokankaan asemakaava kattaa korttelit 1176 ja 1179 ja 
Karukkokadun asemakaava kohdistuu kortteliin 1177. Molempia kaava-
alueita koskettavan alueen kunnallistekniikan 2. vaihe on valmistumassa 
marras-joulukuussa, joten tonttien luovuttaminen alueelta olisi siten 
mahdollista. Sorakujan, Moreenikujan ja Karukkokadun alueita ei ole 
kuitenkaan vielä hinnoiteltu eikä luovutusmenettelyä määritetty (korttelit 
1776, 1177 ja 1779). 
 
Kaupungilla on omistuksessaan kunnallistekniikan 2. vaiheen alueella 
kaikkiaan 12 kaavatonttia, joiden koko vaihtelee noin 2700– 30400 m2 
välillä. Rakennusoikeus tonteilla on määritelty tehokkuudella e=0,40. 
Kortteli 1177 muodostuu teollisuusrakennusten korttelialueesta (TY-35) ja 
energiahuollon alueesta (EN-1). Korttelit 1176 ja 1179 muodostuvat liike- ja 
toimistorakennusten korttelialueista. Tontteja ei ole vielä lohkottu. 
 
Tontteja kohtaan on ollut kiinnostusta jo alueen asemakaavan laatimisen 
yhteydessä.  
 
Valtuuston hyväksymä vyöhykehinta alueella on 125 €/k-m2. 
Kantokankaan asemakaava-alueelta ensimmäisessä vaiheessa luovutetut 
tontit on hinnoiteltu sen mukaan, mikä on niiden liikenteellinen asema, 
koko ja näkyvyys Vt 8:lle. Näin on päädytty käyttämään kolmen hintaisia 
korttelialueita, 65 €/k-m2, 85 €/k-m2 ja 90 €/k-m2. Luovutusmuotona on 
ollut myynti tai vuokraus ja vuosivuokran prosenttina 5 % tontin hinnoittelun 
mukaan lasketusta kokonaisarvosta.  
 
Karukkokadun kaavakorttelin 1177 osalta voidaan hinnoittelun 
vertailukohtana TY-tontille käyttää Kehätien varrella olevia 
teollisuustontteja. Kaupunki on luovuttanut teollisuustontteja mm. Leilimaan 
yritysalueelta hinnoittelulla 84 €/k-m2.  
 
Kantokankaan toisen vaiheen korttelien 1176 ja 1179 hinnoittelu pohjataan 
pitkälti Kantokankaan ensimmäisen vaiheen hinnoitteluun. Nyt 
hinnoiteltavat tontit ovat ensimmäisen vaiheen tonttien tapaan paikoitellen 
kolmessa eri tasossa VT 8:lta katsottuna. Hintoja tulee nostaa vuoden 
2019 päätöksestä yleisen hintatason kohoamisen verran. Korttelin 1179 
hinnaksi ehdotetaan käytettäväksi 75 €/k-m2 ja korttelin 1176 hinnaksi 90 
€/k-m2. Korttelin 1177 hinnaksi ehdotetaan käytettäväksi 84 €/k-m2. 
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Kaupunginhallitus § 309 07.10.2024 
Kaupunginvaltuusto § 84 21.10.2024 
 
 

 

Tonttien ensisijainen luovutusmuoto on vuokraus.  
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuusto päättää  
 
1) hyväksyä Kantokankaan 2 vaiheen sekä Karukkokadun alueen 
yritystonttien hinnoittelun seuraavasti: 
 
- Kortteli 1176, 90 €/k-m2 
- Kortteli 1177, 84 €/k-m2 
- Kortteli 1179, 75 €/k-m2 
 
2) ja, että tonttien luovutusmuotona on ensisijaisesti vuokraus ja 
vuokraprosenttina käytetään 5 % tontin hinnoittelun mukaan lasketusta 
kokonaisarvosta. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 84    
1001/10.00.02.00/2024    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuusto päättää  

 
1) hyväksyä Kantokankaan 2 vaiheen sekä Karukkokadun alueen 
yritystonttien hinnoittelun seuraavasti: 
 
- Kortteli 1176, 90 €/k-m2 
- Kortteli 1177, 84 €/k-m2 
- Kortteli 1179, 75 €/k-m2 
 
2) ja, että tonttien luovutusmuotona on ensisijaisesti vuokraus ja 
vuokraprosenttina käytetään 5 % tontin hinnoittelun mukaan lasketusta 
kokonaisarvosta. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Liitteet 

2 Liitekartta Kantokankaan ja Karukkokadun asemakaavan korttelit 
1176, 1177 ja 1179 
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Kaupunginhallitus § 313 07.10.2024 
Kaupunginvaltuusto § 85 21.10.2024 
 
 

 

 
Hallintosäännön muuttaminen 
 
Kaupunginhallitus 07.10.2024 § 313  
  
 Valmistelija: hallintojohtaja Suvi Posio, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 

Kaupunginvaltuusto on päätöksellään 30.1.2023 § 5 tehnyt päätöksen 
hulevesimaksun määrittämisestä. Maankäyttö- ja rakennuslain 103 o § 
sääntelee hulevesimaksun perimistä. 103 o §:n 3 momentin mukaan 
kiinteistön omistajalla tai haltijalla on oikeus tehdä 14 päivän kuluessa 1 
momentissa tarkoitetun laskun saamisesta muistutus laskusta ilmenevälle 
viranomaiselle. Tämän on tehtävä muistutuksen johdosta päätös ja 
lähetettävä muuttuneesta maksusta maksuvelvolliselle uusi lasku. 
 
Maankäyttö- ja rakennuslaissa on edellä kuvatulla tavalla säädetty 
hulevesimaksua koskeva muutoksenhakumekanismi, joka on huomioitava 
hallintosäännössä. Hallintosääntöön ehdotetaan tehtäväksi lisäys, jonka 
mukaisesti hulevesimaksun perusteella tehdyn muistutuksen johdosta 
päätöksen tekee kaupungininsinööri.  
 
Kaupungininsinöörin tekemään päätökseen tyytymätön voi tehdä 
oikaisuvaatimuksen, jonka käsittelee infralautakunta.  
 
Hallintosääntöön esitetään lisättäväksi uusi kohta seuraavasti: 
 
37 § Viranhaltijoiden tehtävät ja toimivalta 
 
Kaupungininsinööri 
 

10. tekee päätöksen hulevesilaskua koskevan muistutuksen 
johdosta 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että valtuusto hyväksyy 

hallintosäännön 37 §:n mukaisiin kaupungininsinöörin tehtäviin ja 
toimivaltaan uuden 10. kohdan liitteessä esitetyllä tavalla siten, että tämä 
tulee voimaan 1.11.2024. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 85    
21/00.01.01/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että valtuusto hyväksyy 

hallintosäännön 37 §:n mukaisiin kaupungininsinöörin tehtäviin ja 
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Kaupunginhallitus § 313 07.10.2024 
Kaupunginvaltuusto § 85 21.10.2024 
 
 

 

toimivaltaan uuden 10. kohdan liitteessä esitetyllä tavalla siten, että tämä 
tulee voimaan 1.11.2024. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Liitteet 

3 Hallintosääntö, voimaan 1.11.2024 
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Kaupunginvaltuusto § 43 20.03.2023 
Kaupunginhallitus § 118 27.03.2023 
Kaupunkikehitysjaosto § 40 15.05.2024 
Kaupunginhallitus § 182 20.05.2024 
Kaupunginvaltuusto § 56 03.06.2024 
Hyvinvointijaosto § 27 03.09.2024 
Kaupunginhallitus § 275 16.09.2024 
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Valtuutettu Helinä Aaltosen ym. valtuutettujen aloite välimuotoisen eli yhteisöllisen asumisen 
toteuttamisesta Raisioon 
 
Kaupunginvaltuusto 20.03.2023 § 43  
  
 Valtuutettu Helinä Aaltonen jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Ikäihmisten määrä nousee voimakkaasti koko maassa ja etenkin 

Raisiossa. Samalla lisääntyy ikäihmisten yksinäisyys ja pahoinvointi. 
Yksilöiden ja yhteiskunnankin kannalta on tärkeää, että jokainen voisi elää 
pitkään omassa kodissaan ja hankkia tarvitsemansa palvelut omin avuin. 
Tämä ei useinkaan yleensä onnistu asunnossa, jossa on eletty eläkeikään 
saakka. Siksi tarvitaan lisää sellaisia esteettömiä ja laadukkaita koteja ja 
asumisenmuotoja, joihin palveluiden tuominen on oikeasti mahdollista, jos 
niitä jossain vaiheessa tarvitaan. Asuntojen tulisi olla lähellä peruspalveluja 
ja mahdollistaa yhteistoiminta muiden samassa elämäntilanteessa olevien 
kesken eli yhteisöllisyys. Asumisen suunnittelulla ja hyvällä toimintamallilla 
pystytään myös ylläpitämään ikäihmisten toimintakykyä ja näin siirtämään 
tai vähentämään palvelutarvetta tai jopa poistamaan se. 

 
 Asukkaiden yhteistoiminta toteutuu taloihin rakennettavissa yhteistiloissa ja 

myös toiminnanohjauksena asukkaiden sitä tarvitessa. Asukkaiden 
mahdollinen toimintakyvyn heikkeneminen huomioidaan rakenteellisin 
ratkaisuin. Yhteisölliset asumisoikeustalot eivät ole palvelutaloja, niissä ei 
ole hoitohenkilökuntaa. Ne ovat senioritaloja, joissa työskentelee 
toiminnanohjaaja, jolta asukkaat saavat ohjausta, neuvoja ja tukea. 
Toiminnanohjaaja koordinoi toimintaa ja tukee asukkaita monenlaisissa 
arjen elämään liittyvissä asioissa. 

 
 Tähän tarpeeseen ovat viisi raisiolaista eläkeläisyhdistystä yhdessä 

suunnitelleet Raisioon yhteisöllisiä asumisoikeusasuntoja jo vuodesta 2020 
lähtien. Tarkoitusta varten perustettiin jo Asumisoikeusyhdistys ja 
neuvoteltiin Ravun ja kaupungin kanssa tontin saamisesta Alhaistentieltä. 
Korona ja Venäjän brutaali hyökkäys Ukrainaan ovat kuitenkin tuoneet 
merkittäviä epävarmuustekijöitä rakentamiseen etenkin materiaalien 
saatavuuden ja hinnan sekä rahoituksen kallistumisen myötä. Hanke onkin 
viivästynyt ja yhdistykset ovat miettineet muita vaihtoehtoja. Asiassa 
lähestyttiin mm. Raision Palvelutalosäätiötä, jolla on merkittävää 
kokemusta yleishyödyllisestä asuntorakentamisesta ikäihmisten tarpeisiin. 
Säätiö on kiinnostunut asiasta, mutta haluaisi toimia Hulvelan 
ympäristössä. 
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 Koska Palvelutalosäätiön jäseninä ovat sekä kaupunki, seurakunta että 
em. eläkeläisyhdistykset, olisi luontevaa, että säätiö voisi toimia myös 
yhteisöllisten asumisoikeustalojen rakennuttajana. Eläkeläisyhdistykset 
voisivat tuoda oman panoksensa talojen suunnitteluun ja yhteisöllisyyden 
toteuttamiseen. 

 
 Asumisoikeus asunnon hallintamuotona on koettu ikääntyvien parissa 

mieleisenä. Siinä 15 %:n omalla osuudella pääsee kiinni omaan uuteen 
asuntoon. Siten voi vuosien varrella kertynyttä asuntovarallisuutta jäädä 
käytettäväksi erilaisten hyvinvointia lisäävien asioiden ja palveluiden 
hankkimiseen. 

 
 Ehdotammekin, että kaupunki tarttuisi tähän haasteeseen ja neuvottelisi 

Raision Palvelutalosäätiön kanssa mahdollisuuksista rakennuttaa myös 
yhteisöllisiä asumisoikeustaloja Hulvelan ympäristöön ikäihmisten 
tarpeisiin. 

 
Raisiossa 20.3.2023 
 
Keskustan valtuustoryhmä 
Erkki Haavisto 
Jukka Rantala 
Helinä Aaltonen 
 
Kimmo Kosonen Saila Rintee 
Harri Seikola  Jonna Mero 
Evert Grönblom Ari Korhonen 
Ella Mylly  Eeva Savola” 

    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 27.03.2023 § 118  
  
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen kaupunkikehitysjaoston 

valmisteltavaksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunkikehitysjaosto 15.05.2024 § 40  
  
 Valmistelija: kaupunkikehitysjohtaja Samu Mattila, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Aloitteessa esitetään, että kaupunki neuvottelisi yhteisöllisten 
asumisoikeusasuntojen rakentamisesta Hulvelan ympäristöön, ikäihmisten 
tarpeisiin. Toiveena on saada rakennetuksi yhteisöllisiä 
asumisoikeusasuntoja, joihin muuttaminen onnistuisi maltillisella 
omarahoitusosuudella. 
 
Valtion kesällä 2023 esittämät, sekä niin syksyllä 2023 että keväällä 2024 
tarkentamat raamit ARA:n myöntämien korkotuettujen lainojen ehtoihin 
ovat vieneet pohjan uusilta asumisoikeustuotannon mukaisilta 
uudiskohteilta. Tällä hetkellä ARA käsittelee vielä syksyn 2023 aikana 
tulleet hakemukset, joilla on toteuttamiskelpoisuutta vuosien 2024 ja 2025 
aikana, mutta he eivät ota uusia asumisoikeusasuntohankehakemuksia 
enää vastaan. Parhaillaan suunnitellaan ja valmistellaan uutta 
välimuotoisen asumisen tukimallia, josta ei ole vielä lopullista tietoa 
saatavilla. 
 
Hulvelan alueen kehittämiseksi kaupungilla on vireillä kaavahanke, 
nimeltään Hulvelankulma. Kaava-alue sijoittuu Palvelutalosäätiön 
rakennusten etelänpuoleiselle reunalle, rajautuen Klemelänkatuun. 
 
Kaupungin kaavoituskatsauksessa 2024 mainitaan alueesta näin: 
 
”Kaavamuutosalue käsittää Hulvelankadun varrella olevan vanhan 
asemakaava-alueen, joka on asetettu rakennuskieltoon. 
Asemakaavoituksella tutkitaan vaihtoehtoja kehittää korttelialuetta 
tiiviimmäksi osaksi ydinkeskustaan sopivalle liike-, palvelu- ja 
asuinkerrostalorakentamiselle. Hulvelan palvelukeskuksen 
kehittämismahdollisuuksista on tehty diplomityö Aalto-yliopistossa. Kaava 
on tullut vireille kaavoituskatsauksessa 2016. Kaavoituksen 
etenemisaikataulu on sidoksissa alueen maanomistusolosuhteisiin.” 
 
Keskikaupungin osayleiskaavassa tämä alue on merkinnällä AC-1, eli 
ydinkeskustan asuin- ja liikealue. Tämän kaltainen merkintä mahdollistaa 
myös valtuustoaloitteessa kuvatun kaltaista rakentamista. 
 
Alueen kehittämistä pystytään arvioimaan kunnolla, vasta kaavoituksen 
edetessä. Vuoden 2024 aikana kaupunki toteuttaa Hulvelankulmankin 
alueelle ulottuvan keskustan suunnittelukilpailun, josta saadaan lisäeväitä 
myös kaavoituksenkin ripeään etenemiseen. 
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Kaupungin näkökulmasta erityisesti Kuloistenniityn alueella on niin 
kaavamääräyksissä kuin tontinluovutuskilpailun ehdoissa mainittu 
yhteisöllisyyteen ja yhteiskäyttötiloihin liittyviä kriteeristöjä. Alueen 
odotetaan rakentuvan niin, että nämä kriteerit täyttyvät hyvin. 
 
Yhtä lailla kaupungin täysin omistama vuokrataloyhtiö Raision Vuokra-
asunnot Oy on toimija, jolla voisi olla edellytyksiä toteuttaa monipuolista 
asuntotarjontaa Raisiossa, mikäli yhtälö on taloudellisesti kannattava. 
Yhtiön uusin uudiskohde on valmistunut eläkeläisyhdistysten 
suunnitteleman alueen viereen ja sen vieressä on edelleen rakentumaton 
rakennuspaikka vapaana jalostettavaksi. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunkikehitysjaosto antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 20.05.2024 § 182  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 03.06.2024 § 56  
   
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Helinä Aaltonen esitti Kalle Myllymäen kannattamana, että aloite 
palautetaan valmisteluun ja siitä pyydetään hyvinvointijaoston ja 
vanhusneuvoston lausunto.  
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Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti palauttaa aloitteen valmisteluun. 

 
 
Vanhusneuvosto 26.08.2024 § 51 
 
 Kaupunginvaltuusto palautti 3.6.2024 § 56 aloitteen valmisteluun ja 

vanhusneuvostolta pyydetään lausuntoa aloitteesta. 
 

Esittelijä Vanhusneuvoston puheenjohtaja Auli Raunio 
 

Päätösehdotus Vanhusneuvosto käy keskustelun asiasta ja antaa lausunnon. 
 

Päätös Kokouksessa käydyn keskustelun jälkeen vanhusneuvosto päätti antaa 
valtuustoaloitteeseen seuraavan lausunnon: 
 
Raision strategiassa on neljä strategista tavoitetta. Yksi on Hyvinvointi ja 
aktiivisuus. Tavoitteessa todetaan mm. että ”Raisio on kaupunki, jossa 
asukkaiden hyvinvoinnista pidetään huolta. Näin voimme luoda pohjan 
aktiiviseen elämään eri ikäisille ihmisille”. Aloitteessa todetaan mm., että 
ikäihmisten määrä nousee voimakkaasti koko maassa ja myös Raisiossa. 
Samalla lisääntyy ikäihmisten yksinäisyys ja pahoinvointi. Se johtaa liian 
usein siihen, että ei enää pärjätä omassa kodissa, vaan hakeudutaan 
sosiaali- ja terveydenhuollon asiakkaaksi ja pyritään palvelutaloihin 
asumaan. Se tulee yhteiskunnalle kalliiksi ja ikäihmiset eivät voi hyvin. 
Lisäksi palvelutaloasuntoja ollaan vähentämässä, vaikka tarve on 
kasvussa. 
 
Vanhusneuvoston mielestä ikäihmisten olisi hyvä asua mahdollisimman 
pitkään omassa kodissaan ja hankkia itse tarvittavat palvelut. Tähän 
aloitteessa esitetty välimuotoinen yhteisöllinen asuminen olisi varsin hyvä 
ratkaisu. 
 
Vanhusneuvosto kannattaa valtuustoaloitetta ja esittää kantanaan, että 
Raision kaupunki ottaa aktiivisen roolin välimuotoisen yhteisöllisen 
asumisen edistäjänä. Työvälineinä voivat olla Raision Palvelutalosäätiö 
ja/tai Raision Vuokra-asunnot Oy. Palvelutalosäätiössä ovat mukana 
kaupungin lisäksi mm. seurakunta ja eläkeläisyhdistykset ja sillä on 
kokemusta ikäihmisille tarkoitettujen asuntojen rakentamisesta Hulvelan 
alueelle. Vuokrataloyhtiö on rakentanut myös ikäihmisille suunnattuja 
asuntoja ja voisi rakentaa yhteisöllistä asumista muuallekin kuin Hulvelan 
alueelle. 
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Hyvinvointijaosto 03.09.2024 § 27  
  
 Valmistelija: hyvinvointikoordinaattori Heidi Suominen, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Kaupunginvaltuusto palautti 3.6.2024 § 56 aloitteen valmisteluun ja 
hyvinvointijaostolta pyydetään lausuntoa. 
 
Hyvinvointijaosto pitää tärkeänä ja puoltaa yhteisöllisen asumisen 
mahdollisuuksien tarjoamista ja kehittämistä yhteistyössä eri toimijoiden 
kanssa Raisiossa kaavoituksen edetessä. 
 
Hyvinvointijaosto yhtyy kaupunkikehitysjaoston 15.5.2024 § 40 antamaan 
vastaukseen. 
 

Esittelijä Hyvinvointikoordinaattori Heidi Suominen 
 

Päätösehdotus Hyvinvointijaosto antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan lausunnon.   
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 16.09.2024 § 275  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 86    
432/10.04.01/2023    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Sanni Reipas teki keskustelun aikana seuraavan toimenpidealoitteen Saila 
Rinteen kannattamana: 



 
Raision kaupunki 
 
 

Pöytäkirja 6/2024  21 (43) 

 
Kaupunginvaltuusto § 43 20.03.2023 
Kaupunginhallitus § 118 27.03.2023 
Kaupunkikehitysjaosto § 40 15.05.2024 
Kaupunginhallitus § 182 20.05.2024 
Kaupunginvaltuusto § 56 03.06.2024 
Hyvinvointijaosto § 27 03.09.2024 
Kaupunginhallitus § 275 16.09.2024 
Kaupunginvaltuusto § 86 21.10.2024 
 
 

 

 
Raision kaupunginhallitus ottaa aktiivisen roolin välimuotoisen yhteisöllisen 
asumisen edistäjänä Raisiossa.  
 
Valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen päätösehdotuksen yksimielisesti.  
 
Lisäksi valtuusto hyväksyi yksimielisesti seuraavan toimenpidealoitteen: 
Raision kaupunginhallitus ottaa aktiivisen roolin välimuotoisen yhteisöllisen 
asumisen edistäjänä Raisiossa. 
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Valtuutettu Vesa Parantaisen ym. valtuutettujen aloite Raision 50-vuotisjuhlavuoden kuva- ja 
tarinahaasteesta 
 
Kaupunginvaltuusto 18.03.2024 § 25  
  
 Valtuutettu Vesa Parantainen jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Raisio on kaunis paikka elää, mutta sen kauneuden huomaa vasta, kun 

siellä asuu."  
 
 Näin totesi muuan tuttuni, joka oli muutaman kuukauden asunut Raisiossa. 

Tästä sain idean, joka sopisi hyvin 50-vuotisjuhliaan viettävän rakkaan 
kaupunkimme juhlavuoteen. Raisiolaiset saisivat kertoa valokuvan kera, 
mikä on kotikaupunkimme viehättävin paikka ja miksi. Osallistuneista 
voitaisiin valita muutamia haastatteluihin, jotka viestintä toteuttaisi ja jotka 
julkaistaisiin Raisio tiedottaa -lehdessä ja muissa kaupungin kanavissa. 
Osallistuneiden kesken voitaisiin arpoa palkintoja, esim. Ulpukan 
sisäänpääsy, pääsylippu Raision teatteriin, Raisionlahden kesäkonserttiin 
ja muuta Raision omaa materiaalia.  

 
 Tällä kuvahaasteella saisimme hienosti näkyvyyttä Raisiolle ja ehkä jopa 

aivan uusia paikkoja tulisi esille.   
 

Esitämme, että Raision kaupunki toteuttaa tämän kuva- ja tarinahaasteen. 
 
Raisiossa 18.3.2024 
 
Vesa Parantainen ja SDP:n valtuustoryhmä 
 
Kimmo Kosonen Niina Äikäs 
Jarmo Rosama Juha Hellstén 
Aleksi Suro  Ari Korhonen 
Niko Dahlgren Anneli Kivijärvi 
Janne Laulumaa Hannele Lehto-Laurila 
Eveliina Tyyskänen Sari Suominen 
Aarre Lehtonen Emma Lindqvist 
Jari Pulkkinen Harri Seikola 
Pirita Efe  Heikki Suominen 
Sanni Repo 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Kaupunginhallitus 25.03.2024 § 113  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen viestintäpalvelujen 

valmisteltavaksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 07.10.2024 § 317  
  
 
 Valmistelija: viestintäjohtaja Mirkka Ruohonen, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 

 
Valtuutettu Vesa Parantainen jätti aloitteen kuva- ja tarinahaasteen 
toteuttamisesta. Aloitteen ajatus siitä, että Raision kauneuden huomaa 
vasta, kun asuu Raisiossa, on myös yksi kaupungin viestinnän ja 
markkinoinnin kärkiajatuksista. Yksi kaupungin pääviesteistäkin on ”Kaikki 
kiva ei näy ohikulkijalle”.  
 
Raision sijainti mahdollistaa sen, että moni ajaa pysähtymättä kaupungin 
ohitse. Yksi viestinnänkin tavoitteista on saada ihmiset pysähtymään ja 
kokemaan Raisio. Myös kaupungissa jo asuvat voivat toisinaan tarvita 
muistuttelua kotikaupungin kohteista ja tukea uusien kohteiden 
löytämiseen.  
 
Kaupungin 50-vuotisjuhlavuotta on vietetty pitkin vuotta erilaisin tavoin. 
Juhlavuoden tapahtumia ja budjetin käyttöä työstää pieni työryhmä. 
Lähtötavoitteina oli kytkeä kaupungin olemassa olevat tapahtumat 
juhlavuoteen. Lisäksi asukkaiden ideoita on toteutettu asukasbudjetilla.  
 
Kaupungin viehättävien paikkojen esilläpito on ollut mukana juhlavuoden 
toimenpiteissä. Tarinoiden ja kuvien keruuta on tehty monin eri tavoin 
kuluvan vuoden aikana.  
 

• Julkaisimme Raisio tiedottaa -lehdessä kuvatunnelmia juhlavuosien 
hengessä. Raision 40-vuotisjuhlavuonna asukkaille jaettiin 
magnolioita. Puut olivat kymmenessä vuodessa kasvaneet ja 
kukoistaneet.   

• Julkaisemme sosiaalisen median kanavissa kuukausittain 
kuvallisen tarinan viisikymmenvuotiaasta kaupungista. Tavoitteena 
on tuoda esille raisiolaisia ilmiöitä ja paikkoja ennen ja nyt.  

• Toteutimme vaikuttajayhteistyönä kesäkampanjan, jossa kerrottiin 
erityisesti nuorelle yleisölle Raision ”piilossa olevat käyntikohteet”.  

• Loppuvuodesta valmistuu postikorttisarja myyntiin Raision museo 
Harkkoon. Noin 20 kortin sarjassa tuodaan esille raisiolaisia 
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paikkoja ennen ja nyt ja pääosin raisiolaisten valokuvaajien linssin 
läpi.  

• Yhteistyökumppanimme Know Your Hoods julkaisi blogitekstin 
viisikymppisen kaupungin tapahtumista ja ykköskohteista. Sen 
tuotannossa ja kuvittamisessa olimme vahvasti mukana.  

 
Valtuustoaloitteen teema on kaupungin viestinnässä usein esillä – oli 
juhlavuosi tai ei.    
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 
aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 87    
354/07.02.01/2024    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Ari Korhosen ym. valtuutettujen aloite koulujen alkamisajan myöhentämisestä 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 88    
1082/12.00.02/2024    
 
 Valtuutettu Ari Korhonen jätti seuraavan aloitteen: 

 
Forssan kaupunki on päättänyt siirtää peruskoulut alkamaan 
aamuyhdeksältä. Mukana on kaupungin koko perusopetus. 
 
Julkisuudessa olleiden tietojen mukaan Forssan kokemukset ovat olleet 
hyviä. Erityisesti hyötyjä on tullut oppilaille, joilla on myöhäisempi unirytmi. 
Lisäksi on uutisoitu, että aamuiset myöhästymiset ja poissaolot ovat 
vähentyneet. Myös viimeaikaisissa tutkimuksissa on havaittu 
myöhäisemmän koulujen aloittamisajan vaikuttavan myönteisesti nuorten 
jaksamiseen. MLL toteaa, että nuorten unihäiriöistä yleisin on 
aamuväsymys. 
 
Yhteiskunnan rytmi, digitalisaatio ja median murros ovat osaltaan 
vaikuttaneet siihen, että nukkumaan käydään myöhemmin. On tarpeen, 
että myös koulumaailmassa pohditaan laajasti ja joustavasti keinoja lisätä 
nuorten hyvinvointia.  
 
Kaupunki voi itse päättää koulun aloittamisajasta. 
 
Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raision kaupungin 
perusopetuksessa ja harkinnan mukaan myös lukiossa kokeiltaisiin 
myöhäisemmän aloittamisajan vaikutuksia ja tarkoituksenmukaisuutta joko 
yksittäisissä kouluissa tai sitten Forssan mallin mukaisesti koko 
kaupungissa. 
 
Raisiossa 21.10.2024 
Ari Korhonen 
 
Juha Hellstén Annika Ollila 
Kimmo Kosonen Aleksi Suro 
Jarmo Rosama Hannele Lehto-Laurila 
Anneli Kivijärvi Vesa Parantainen 
Janne Laulumaa Juha Jormanainen 
Emma Lindqvist Aarre Lehtonen 
Eveliina Tyyskänen Jari Pulkkinen 
Ella Mylly  Pasi Kujala 
Eeva Savola  Mikko Kangasoja 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Valtuutettu Ari Korhosen ym. valtuutettujen aloite yhteisen varautumissuunnittelijan 
palkkaamisesta läntisille kunnille 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 89    
1086/09.00/2024    
 
 Valtuutettu Ari Korhonen jätti seuraavan aloitteen: 

 
Turvallisuusympäristön muutos vaati myös kunnilta varautumisen ja 
turvallisuuden yhä painokkaampaa huomiointia jokapäiväisessä työssä. 
Suomi on hybridivaikuttamisen kohteena ja uhka kohdistuu myös kuntiin. 
Keskeisenä liikenteen ja infrastruktuurin solmukohtana myös Raision 
kaupunki on arvioitavissa potentiaaliseksi kohteeksi. Lisäksi varautumisen 
velvoitteet lisääntyvät tällä hetkellä lainsäädännön muutosten myötä. Myös 
turvallisuusongelmat nuorison keskuudessa vaatisivat entistä enemmän 
huomiota ennakoivan turvallisuussuunnittelun näkökulmasta. 
 
Kunnissa, joilla ei ole erikseen määrättyä turvallisuusvastaavaa, joku 
joutuu koordinoimaan varautumista ja turvallisuutta muun työn ohessa. 
Turun seudun itäiset kunnat Kaarina, Lieto, Paimio ja Sauvo palkkasivat 
itselleen yhteisen varautumissuunnittelijan, joka aloitti työnsä kuluvan 
vuoden elokuussa. Samalla kun kaupungit ovat saaneet enemmän 
resurssia varautumiseen, myös yhteinen varautumissuunnittelu 
mahdollistuu aiempaa luontevammin. Ns. ”Kaarinan mallista” jo nyt saadut 
kokemukset puoltavat vahvasti vastaavanlaisen mallin käyttöönottoa myös 
Turun seudun läntisissä kunnissa. 
 
Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Turun seudun läntisissä 
kunnissa selvitettäisiin yhteisen varautumissuunnittelijan tehtävän 
perustamista ja että mahdollinen yhteinen varautumissuunnittelija voitaisiin 
palkata Raision kaupungille Kaarinan mallin mukaisesti. 
 
Raisiossa 21.10.2024 
Ari Korhonen 
 
Juha Hellstén Annika Ollila 
Niina Äikäs  Hannele Lehto-Laurila 
Jarmo Rosama Anneli Kivijärvi 
Vesa Parantainen Aleksi Suro 
Janne Laulumaa Eveliina Tyyskänen 
Jani Suominen Janne Aso 
Terhi Valkeejärvi Tuija Aso 
Hans Våg  Jari Pulkkinen 
Pirita Efe 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Kaupunginvaltuusto § 90 21.10.2024 
 
 

 

 
Valtuutettu Niko Toivosen ym. valtuutettujen aloite esityslistojen julkaisemisesta 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 90    
1080/00.01.02.00/2024    
 
 Valtuutettu Niko Toivonen jätti seuraavan aloitteen: 

 
Kumarrus demokratialle 
 
Demokratian käsite on syntynyt kreikan sanoista ”demos”, jolla tarkoitetaan 
tavallista kansaa ja ”kratos”, joka viittaa valtaan. Kyseessä on 
kansanvaltainen hallintamuoto, jossa hallintovallan edustajat toteuttavat 
kansan tahtoa. 
 
Meidän tehtävämme on yhdessä edustaa Raision kaupunkilaisia, joka 
parhaimmassa tapauksessa tapahtuu yhteisymmärryksessä ja 
kunnioittavassa hengessä. Asioiden tarkastelu parhaan saatavilla olevan 
tiedon valossa vaatii paljon keskustelua ja joskus myös äänestyksiä. Kaikki 
tämä vaatii resursseja, joista yhtenä tärkeimpänä on aika. Yhteisymmärrys 
ja hyvät perustellut päätökset vaativat yhteistä pohdintaa, jotta voimme 
saavuttaa parhaan mahdollisen lopputuloksen. 
 
Tulevaisuus tuo eteemme yhä viheliäisempiä ongelmia. Tällä hetkellä 
esimerkiksi kaupunkikehitysjaosto ja kaupunginhallitus saa seuraavan 
viikon asialistan nähtäväkseen torstaina myöhään iltapäivällä ellei 
myöhemmin. Joskus tulee viimehetken täydennyksiä. Itse kokous saattaa 
olla jo maanantaina klo 16. Asiakokonaisuuksien hahmottamiseen on 
teoriassa käytettävissä kolme täysimittaista päivää: perjantai, lauantai ja 
sunnuntai. Viikonloppuna saattaa olla kaikenlaista ohjelmaa ja menoa. 
Lopulta asialistan aiheisiin tutustumiseen jää melko vähän aikaa, 
puhumattakaan mahdollisuudesta tehdä yhteistyötä muiden edustajien ja 
puolueiden kanssa. 
 
Arvoisat valtuustokollegat. Vihreä valtuustoryhmä ehdottaa, että kaupungin 
kaikkien toimielimien asialista julkaistaan viimeistään viikkoa ennen 
varsinaista kokousta. Viimehetken täydennyksiä voi edelleen tuoda listalle 
myöhässä, mutta tällöin yhdenkin jäsenen niin halutessa, voidaan tämä 
asiapykälä jättää pöydälle. Annetaan itsellemme paremmat mahdollisuudet 
aitoon keskusteluun yhteisen hyvän nimissä.  
 
Hyvää yhteistyötä toivoen, 
Raision Vihreiden valtuustoryhmä 
 
Niko Toivonen Ella Mylly 
Saila Rintee  Jonna Mero 
Jani Suominen Juha Jormanainen 
Helinä Aaltonen Tuija Aso 
Mikko Kangasoja 
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Kaupunginvaltuusto § 90 21.10.2024 
 
 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 
valmisteltavaksi. 
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Valtuutettu Eveliina Tyyskäsen ym. valtuutettujen aloite asunnottomuutta vastaan 
taistelemisesta 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 91    
1077/10.04.00/2024    
 
 Valtuutettu Eveliina Tyyskänen jätti seuraavan aloitteen: 

 
Raision on taisteltava asunnottomuutta vastaan 
 
Viime viikolla vietettiin jälleen koko maassa asunnottomien yön 
tapahtumaa. Myös Raisiossa pidettiin perinteisesti oma tapahtuma. Aihe 
on ajankohtaisempi vuosi vuodelta. Suomen asuntopolitiikka on pitkään 
ollut kansainvälisen ihailun kohde ja menestystarina asunnottomuuden 
vähentämisessä. Nyt vuosikymmenten työ on valumassa kansallisella 
tasolla hukkaan. Raision on huolehdittava, että Raisio omalla toiminnallaan 
ei edesauta tätä hukkaan valumista.  
 
Koko maassa häätöjen määrä nousi tammi-kesäkuussa keskimäärin 
viidenneksen viime vuoteen verrattuna, suurissa kaupungeissa vielä 
huomattavasti enemmän. 
 
Asunnottomien palveluihin on hakeutunut nyt uutena asiakasryhmänä 
pienituloisia työssäkäyviä ihmisiä. Samaan aikaan hallitus leikkaa 
kohtuuhintaisesta asuntotuotannosta, puolittaa asumisneuvonnan resurssit 
ja leikkaa asumistuesta. Samalla hallitus leikkaa myös rahoitusta 
asunnottomuuden vähentämisen ja ennalta ehkäisyn puolesta 
työskenteleviltä sosiaali- ja terveysalan järjestöiltä. Suomen tavoite poistaa 
pitkäaikaisasunnottomuus vuoteen 2027 mennessä ei toteudu, sillä 
hallituksen politiikka ajaa ihmisiä pois kodeistaan. 
 
Raisio aloitti tukiasuntojensa merkittävän vähentämisen muutama vuosi 
sitten. Tämän myötä olen luottamustehtävissäni useasti kysynyt, johtiko 
tukiasuntojen vähentäminen mahdollisiin ongelmiin tai peräti 
asunnottomuuden nousuun. Myöhemmin on kuulunut, että henkilöitä, jotka 
asuivat vähennetyissä tukiasunnoissa asuvat nyt RaVu:n asunnoissa ja 
heidän tarvitsemansa tukipalvelu ostetaan yksityiseltä palveluntuottajalta. 
 
Esitän, että Raisio selvittää oman kaupunkimme ajankohtaisen 
häätötilanteen sekä mahdollisiin häätöihin johtaneet syyt. Esitän, että 
Raisio panostaa voimakkaasti asunnottomuuden vastaisiin toimiin. Raision 
on huolehdittava, että jatkossakin meillä ylläpidetään ja rakennetaan 
tarpeen mukaisesti kohtuuhintaisia vuokra-asuntoja, tukiasuntoja ja 
tuettava paikallisesti toimivia asunnottomuutta vastaan toimivia järjestöjä. 
Lisäksi Raision on tukiasuntojen vähentämisen jälkeen huolehdittava, että 
tuen tarpeessa olevat henkilöt saavat jatkossakin tarvitsemansa palvelut.  
 
Eveliina Tyyskänen ja Raision Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 
 
Juha Jormanainen Aarre Lehtonen 
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Kaupunginvaltuusto § 91 21.10.2024 
 
 

 

Emma Lindqvist Ari Korhonen 
Juha Hellstén Janne Laulumaa 
Aleksi Suro  Kimmo Kosonen 
Niina Äikäs  Hannele Lehto-Laurila 
Jarmo Rosama Anneli Kivijärvi 
Vesa Parantainen Annika Ollila 
Saila Rintee  Jonna Mero 
Ella Mylly  Jari Pulkkinen 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Valtuutettu Janne Ason ym. valtuutettujen aloite kevyenliikenteen turvallisuudesta 
Hahdenniemeen 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 92    
1083/08.00.00/2024    
 
 Valtuutettu Janne Aso jätti seuraavan aloitteen: 

 
Nesteentien ylittävä suojatie Hahdenniementien kautta Playa del Raisiolle 
on todettu vaaralliseksi useamman kerran. Vaikka Nesteentie onkin osa 
E18 tietä, niin siitä huolimatta liikenneturvallisuuden parantamiselle on 
tehtävä enemmän. 
 
Suojatien kohdilla on laskettu Nesteentien ajonopeus 50 km/h tasolle, 
mutta silti ajonopeudet ja suuret liikennemäärät aiheuttavat turvattomuutta 
kaikenikäisille suojatien käyttäjille. Kuluvan kesän aikana on tapahtunut 
useita läheltä piti -tilanteita erityisesti pienten suojatien käyttäjien osalta. 
 
Kaupungin infrapalveluiden mukaan Ely-keskus tuntuu haluttomalta 
järeämpiin ratkaisuihin kevyenliikenteen turvaamiseksi. 
 
Kaupungin keskustan suunnasta jatkettaessa Naantalia kohden on 
Nesteentien kevyenliikenteen alitus kohti Viheriäistä, josta löytyy seuraava 
Nesteentien alittava ns. putkialikulku kohti Kalasvahantietä. Kuitenkin 
alituksesta Kalasvahantielle johtava kevytväylä on jäänyt hoitamatta ja 
kasvillisuus on kaventanut väylän ahtaaksi. Tämä olisi turvallinen reitti 
raisiolaisten virkistyskeitaalle, kunhan väylä olisi asianmukaisessa 
kunnossa ja paremmin opastettu. 
 
Me allekirjoittaneet esitämme, että Raision kaupunki selvittää yhdessä Ely-
keskuksen kanssa erilaiset vaihtoehdot kevyenliikenteen turvallisiksi 
vaihtoehdoiksi Hahdenniemen Playa del Raision alueelle kulkemiseksi. 
Samalla esitämme, että käytännön toimenpiteet tulee suorittaa ennen 
kesäkautta 2025. Lisäksi esitämme, että kevyenliikenteen väylä 
Nesteentien ja Kalasvahantien välillä saatetaan asianmukaiseen kuntoon 
ja opastetaan selkeämmin. 
 
Raisiossa, 21. päivänä lokakuuta 2024 
Janne Aso 
 
Janne Laulumaa Jani Suominen 
Ella Mylly  Jasmin Nisunen 
Saila Rintee  Mikko Kangasoja 
Tanja Parkko  Jukka Rantala 
Aleksi Suro  Tuija Aso 
Hans Våg  Eeva Savola 
Teija Hurmerinta Sanni Reipas 
Pirita Efe  Terhi Valkeejärvi 
Emma Lindqvist 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Valtuutettu Janne Ason ym. valtuutettujen aloite Upalingontien liikenneturvallisuuden 
parantamisesta 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 93    
1079/08.00.00/2024    
 
 Valtuutettu Janne Aso jätti seuraavan aloitteen: 

 
Upalingontien liikenteestä ja kevyenliikenteen turvallisuudesta on oltu 
useasti yhteydessä kaupungin luottamushenkilöihin. Olemme ohjanneet 
yhteydenottoja viranhaltijoille, jotta tienosuudelta tehtäisiin tarvittavat 
liikenneturvallisuuden tarkastelut. 
 
Tilanne ei ole parantunut katuosuudella. Ajonopeudet ovat olleet edelleen 
korkeita ja tieosuudella on paikkoja, joissa kevyenliikenteen käyttäjät ja 
tielle kääntyvät eivät pysty havainnoimaan tien muodon takia vauhdikkaasti 
saapuvia ajoneuvoja. Tie vaatii kattavan tarkastelun, jossa tulee selvittää 
keinot ajonopeuksien hallintaan, kaikkien tienkäyttäjien turvalliseen 
liikkumiseen ja turhan läpiajoliikenteen vähentämiseen. 
 
Me allekirjoittaneet esitämme, että Raision kaupunki ryhtyy toimenpiteisiin 
Upalingontien liikenneturvallisuuden parantamiseksi. 
 
Raisiossa, 21. päivänä lokakuuta 2024 
Janne Aso 
 
Janne Laulumaa Jasmin Nisunen 
Juha Jormanainen Ella Mylly 
Tanja Parkko  Hans Våg 
Tuija Aso  Jari Pulkkinen 
Jonni Moislahti Jani Suominen 
Teija Hurmerinta Pirita Efe 
Terhi Valkeejärvi Aleksi Suro 
Mikko Kangasoja Annika Ollila 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Valtuutettu Janne Ason ym. valtuutettujen aloite maankäytön tarkastelun käynnistämisestä 
Raisiontien varrella 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 94    
1081/10.00.00.02/2024    
 
 Valtuutettu Janne Aso jätti seuraavan aloitteen: 

 
Raision käynnistämässä yleiskaavan uutta tarkastelua ja sitä kautta 
kohdentuu uudet rakennuskaavoitettavat alueet, sekä maankäytölliset 
muutokset. 
 
Raisiontie päättyy Naantalin puolella kiertoliittymään, josta alkaa Lietsalan 
alue, jonne Naantali on kaavoittanut runsaasti uutta asutusta ja alueen 
yleisilme on muuttunut merkittävästi. 
 
Naantalin rajan, Raisiontien ja Tikanmaan välissä sijaitseva Vuotavanmäen 
pohjoispuolinen alue on jäänyt maankäytöllisen tarkastelun ulkopuolelle, 
vaikka kaupunki on käyttänyt ainakin yhdessä alueella tehdyssä 
maakaupassa etuosto-oikeutta. Vaikuttaisikin kuin Raisio olisi jotenkin 
unohtanut tämän alueen. 
 
Raisiontien kautta kulkee kaupunkiseudun joukkoliikenneakseli Naantalin 
suuntaan ja vuorotiheys on alueella hyvä. Lähialueelle on suunniteltu uutta 
Kaanaan, Tahvion ja Tikanmaan alakoulua. Myös kaupunkiseudun niin 
kutsuttu nauhakaupunkimalli puoltaa tämän alueen ottamista Raision 
maankäytöllisen tarkastelun piiriin. Samalla alueen tieverkko tulee 
kaupungin tarkastelun piiriin ja mahdollistaa tämän alueen yksityisteiden 
saattamisen kaavoituksen kautta kaupungin hallintaan, sekä vastuulle. 
 
Me allekirjoittaneet esitämme, että Raision kaupunki ryhtyy toimenpiteisiin 
Naantalin rajan, Raisiontien ja Tikanmaan välissä sijaitsevan 
Vuotavanmäen pohjoispuolisen alueen ottamiseksi maankäytöllisen 
tarkastelun piiriin aloitteessa esitetyin perustein. 
 
Raisiossa, 21. päivänä lokakuuta 2024 
Janne Aso 
 
Ella Mylly  Saila Rintee 
Tanja Parkko  Tuija Aso 
Eeva Savola  Aleksi Suro 
Hans Våg  Jari Pulkkinen 
Jani Suominen Teija Hurmerinta 
Emma Lindqvist Annika Ollila 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Valtuutettu Aleksi Suron ym. valtuutettujen aloite nuorisoyhdistysten avustusohjeiden 
uudistamisesta 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 95    
1084/12.05.00/2024    
 
 Valtuutettu Aleksi Suro jätti seuraavan aloitteen: 

 
Raision kaupungin nuorisoyhdistysten avustusohje on tullut voimaan 
1.5.2012. Ohje on sisällöltään vanhentunut ja kaipaa pikaista uudistusta. 
 
Nuorisotyön toteuttamisesta vastaavat kunnat yhdessä nuorisoyhdistysten 
ja muiden nuorisotyötä tekevien järjestöjen kanssa. Vapaa-aikalautakunta 
myöntää raisiolaisille paikallisille nuorisoyhdistyksille avustusohjeiden 
perusteella avustuksia vuosittain talousarviossa hyväksytyn määrärahan 
mukaisesti. 
 
Nykyisen ohjeen mukaisesti toimintaa tukevat avustukset jakautuvat 
käytännössä kahteen osaan: perusavustusta ja ohjaajien 
palkkausavustusta haetaan vuosittain huhtikuun alkuun mennessä, 
leiriavustusta puolestaan lokakuun alkuun mennessä. Erillisten avustusten 
hakeminen ja hakemusten käsittelyprosessi on niin Raision kaupungille 
kuin nuorisoyhdistyksillekin hallinnollisesti raskas, kustannuksia aiheuttava 
ja aikaa vievä prosessi. Avustustoiminnan sujuvoittamiseksi näemmekin, 
että yhden avustuskokonaisuuden malli olisi jatkossa 
tarkoituksenmukainen. Tästä esimerkkejä on löydettävissä myös 
lähikunnista. Toiminnan starttiavustus ja muut yksilöidyt 
tapahtuma/projektiavustukset tulisi silti säilyttää erikseen haettavana, kuten 
nykyiselläänkin.  
 
Nykyinen avustusjärjestelmä ei huomioi riittävällä tavalla yhdistysten 
moninaista toimintaa. Avustuksissa ei esimerkiksi oteta huomioon leirin 
suunnitteluun ja järjestämiseen käytettyjä työtunteja ja näin ollen leirien 
kokonaiskustannuksia. Lisäksi leiritoiminnassa lasten kohtaamisaika on 
parhaimmillaan pidempi kuin vuoden aikana kerran viikossa 
järjestettävässä kerhotoiminnassa. Leiritoimintaan keskittyminen ei tästä 
huolimatta nykyisillä ohjeistuksilla oikeuta perusavustuksen tai 
palkkausavustuksen saantiin. 
 
Uudessa avustusohjeessa tulisi huomioida myös yhdistysten toiminnan 
pitkäjänteinen toteutuminen. Kuten kaikessa järjestötoiminnassa, myös 
nuorisoyhdistysten toiminnassa on nousu- ja laskusuhdanteita. Välillä 
yksittäisten kerhojen toiminta päättyy tai jonakin vuonna kaikkia leirejä ei 
pystytä järjestämään. Järjestöjen rahoituspohjan takia on kuitenkin 
ymmärrettävä, että rahoitusta on toiminnan heikentyessä vähennettävä 
vaiheittain. Jo muutaman tuhannen euron leikkaus on usein kuolinisku 
koko nuorisoyhdistykselle ja näin ollen nuorisotoiminnan jatkuvuudelle. 
Siksi yhdistysten tulevaisuudennäkymiin on ohjeistuksessa kiinnitettävä 
entistä enemmän huomiota.  
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Kaupunginvaltuusto § 95 21.10.2024 
 
 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että nuorisoyhdistysten 
avustusohje uudistetaan ennen seuraavaa avustuskierrosta yhteistyössä 
järjestöjen kanssa. Näin saamme turvattua järjestökentällä tapahtuvan 
tärkeän ja laadukkaan nuorisotyön toteutumisen jatkossakin. 
 
Raisiossa 21.10.2024 
Aleksi Suro 
 
Kimmo Kosonen Janne Laulumaa 
Ari Korhonen  Anneli Kivijärvi 
Vesa Parantainen Jarmo Rosama 
Niina Äikäs  Juha Hellstén 
Annika Ollila  Hannele Lehto-Laurila 
Emma Lindqvist Tuija Aso 
Pirita Efe 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Kaupunginvaltuusto § 96 21.10.2024 
 
 

 

 
Varavaltuutettu Tuija Ason ym. valtuutettujen aloite eläinperäisten tuotteiden puolittamisesta 
kaupungin ruokahankinnoissa 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 96    
1085/10.03.02.00/2024    
 
 Varavaltuutettu Tuija Aso jätti seuraavan aloitteen: 

 
Raision kaupungin nettisivuilla todetaan seuraavaa: ”Yläkoulussa ja 
lukiossa päivittäin tarjolla oleva kasvisruokavaihtoehto tukee kestävää 
kehitystä. Kasvisruokavaihtoehto monipuolistaa ruokatarjontaa, edistää 
kasvisten käyttöä ja sen avulla voidaan vähentää myös valmistettavien 
erityisruokavalioiden määrää.”. Lisäksi kaupungin kouluissa ja 
varhaiskasvatuksessa tarjotaan kasvisruokaa kaikille kaksi kertaa 
kuukaudessa. Alakouluissa kasvisruokavaihtoehto on tarjolla kerran 
viikossa.  
 
Kunnat on haastettu puolet parempaa kampanjaan, jossa kehotetaan 
tarjoamaan puolet parempaa ja kestävämpää ruokaa: puolet vähemmän 
eläinperäistä ja tilalle ravitsevaa kasvipohjaista ruokaa. Myös Raision tulisi 
ottaa osaa haasteeseen ja tehdä suunnitelma eläinperäisen ruuan 
puolittamisesta vuoteen 2030 mennessä.  
 
Suomessa kulutetaan liikaa punaista lihaa, joka lisää esimerkiksi sydän ja 
verisuonitauteja, jotka ovat kansantautejamme. Kasvisruuan lisääminen 
kouluissa ja varhaiskasvatuksessa, on myös osa terveyskasvatusta. Hyvin 
koostettu kasvisruoka on terveellistä ja ravitsevaa.  
 
Ruokatuotannon päästöt muodostavat neljänneksen Suomen kaikista 
kasvihuonepäästöistä. Suomen peltoalasta 70% käytetään eläinperäisen 
ruuan tuotantoon, ja tästä naudanlihan ja maidon tuotantoon menee 
puolet. Metaanipäästöistä taas noin puolet tulee lehmistä. Vähemmän 
lehmiä, vähemmän päästöjä. Myös muiden eläintilojen lannanlevitys 
pelloille levittää ravinteita Itämereen, lopputulosta on päästy ihailemaan 
sinilevän muodossa Hahdenniemen uimarannallakin.  
 
Kaupunki elää jatkuvien säästöpaineiden alla, myös kouluruuasta on 
ehdotettu haettavaksi säästöjä. Ravitseva kasviproteiini on edullisempaa, 
kuin laadukas eläinperäinen tuote. Kasvisruuan lisäämisellä on mahdollista 
hakea myös säästöjä, järkevästi ja terveellisesti. 
 
Me allekirjoittaneet vaadimme, että kaupunki ottaa osaa haasteeseen ja 
tekee suunnitelman eläinperäisen ruuan puolittamisesta vuoteen 2030 
mennessä.  
 
Raisiossa 21.10.2024 
Tuija Aso 
 
Ella Mylly  Niko Toivonen 
Jani Suominen Saila Rintee 
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Kaupunginvaltuusto § 96 21.10.2024 
 
 

 

Jonna Mero  Emma Lindqvist 
    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 



 
Raision kaupunki 
 
 

Pöytäkirja 6/2024  39 (43) 

 
Kaupunginvaltuusto § 97 21.10.2024 
 
 

 

 
Valtuutettu Heikki Suomisen ym. valtuutettujen aloite Kerttulan liikuntakeskuksen suojatien 
turvallisuuden parantamisesta 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 97    
1087/08.00.00/2024    
 
 Valtuutettu Heikki Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 
Esitän, että Raision kaupunki ryhtyy pikaisiin toimiin saattamalla Kerttulan 
liikuntakeskuksen Kisakadun ja Pohjoisraitti -nimisen kevyenliikenteen 
väylän risteyksessä olevan suojatien ja pyörätien turvalliseksi. 
 
Vakuutusyhtiö LähiTapiola on lanseerannut eri viestimissä VÄLKKY-
nimistä varoitinta, joka viestii vilkkuvalolla suojatietä lähestyvää ajoneuvoa, 
mikäli kevyenliikenteen väylällä on lähestyvää liikennettä. 
 
Heikki Suominen (PS) 
 
Mika Koivisto  Evert Grönblom 
Mikko Kangasoja Mikko Tammelin 
Pirita Efe  Jari Pulkkinen 
Jonni Moislahti Hans Våg 
Eeva Savola  Tuija Aso 
Jani Suominen Terhi Valkeejärvi 
Teija Hurmerinta Janne Aso 
Anneli Kivijärvi Hannele Lehto-Laurila 
Aleksi Suro  Annika Ollila 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
Oheismateriaali 

Kerttulan liikuntakeskuksen suojatie 



 
Raision kaupunki 
 
 

Pöytäkirja 6/2024  40 (43) 

 
Kaupunginvaltuusto § 98 21.10.2024 
 
 

 

 
Valtuutettu Evert Grönblomin ym. valtuutettujen aloite oppilaiden mahdollisuudesta valita itse 
kouluruokansa 
  
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 98    
1076/12.01.08/2024    
 
 Valtuutettu Evert Grönblom jätti seuraavan aloitteen: 

 
Me allekirjoittaneet esitämme, että oppilaiden on mahdollista syödä 
ravitseva ateria. Monille oppilaille lämmin kouluruoka on päivän ainoa 
lämmin ateria, joten on tärkeää varmistaa, että jokaisella oppilaalla on 
mahdollisuus syödä juuri sellaista ruokaa, joka vastaa heidän 
mieltymyksiään ja aktiivisuutta vastaavaa energiatarvetta. 
 
Olemme huomanneet, että kasvisruokapäivinä hävikin määrä on 
merkittävästi suurempi verrattuna päiviin, jolloin tarjolla on perinteinen 
vaihtoehto. Tämä viittaa siihen, että kaikki oppilaat eivät löydä itselleen 
mieluista ruokaa kasvisruokapäivinä, mikä johtaa tarpeettomaan 
ruokahävikkiin ja ruokailun vähäisyyteen. 
 
Esitämme, että kasvisruokaa tarjotaan jatkossakin kaikille oppilaille, jotka 
sitä haluavat, mutta samalla tarjoten tavallista kotiruokaa, joka tunnetaan 
maistuvan tulevaisuuden Raision tekijöille. 
 
Evert Grönblom Mika Koivisto 
Heikki Suominen Mikko Tammelin 
Pirita Efe  Mikko Kangasoja 
Jukka Rantala Jonni Moislahti 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 80, § 81, § 82, § 86, § 87, § 88, § 89, § 90, 
§ 91, § 92, § 93, § 94, § 95, § 96, § 97, § 98 
 
Muutoksenhakukielto 

 
Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei 
saa kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 83, § 84, § 85 
 
Valitusosoitus  

 
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella. 
 

Valitusoikeus 
 
Päätökseen saa hakea muutosta: 
 
• se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai 

etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 
 
• kunnan jäsen. 
 

Valitusaika 
 
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen 
tiedoksisaamisesta. 
  
Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan 
viimeisenä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä. 
 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, 
seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista 
sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä 
tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin lähettämisestä.  
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän 
kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.  
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä 
on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai 
arkilauantai, saa valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 
 

Valitusperusteet 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
 

• päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 
• päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
• päätös on muuten lainvastainen. 

 
Valittajan tulee esittää valituksen perusteet ennen valitusajan päättymistä. 
 

Valitusviranomainen 
 
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle.  
 
Postiosoite: PL 32, 20101 Turku 
Käyntiosoite: Sairashuoneenkatu 2-4, Turku 
Sähköpostiosoite: turku.hao@oikeus.fi 
Faksinumero: 029 42414  
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Puhelinnumero: 029 56 42410 (vaihde) 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten 
asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/. 
 

Valituksen muoto ja sisältö 
 
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää 
vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 
 
Valituksessa on ilmoitettava: 
 
1) päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös); 
 
2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen 
vaaditaan tehtäväksi (vaatimukset); 
 
3) vaatimusten perustelut; 
 
4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei 
kohdistu valittajaan. 
 
Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos 
puhevaltaa käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän 
yhteystiedot on ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen 
vireillä ollessa ilmoitettava viipymättä hallintotuomioistuimelle. 
 
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu 
osoite, johon oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää 
(prosessiosoite). Mikäli valittaja on ilmoittanut enemmän kuin yhden 
prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, mihin ilmoitetuista 
osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat. 
 
Valitukseen on liitettävä: 
 
1) valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen; 
 
2) selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu 
selvitys valitusajan alkamisen ajankohdasta; 
 
3) asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle. 
 

Oikeudenkäyntimaksu 
 
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen 
mukaan kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.  
 
 

https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/

